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De gemeenteraad van Wijchen 
 

18 Z/19/030861 | §2 Duurzaamheid 

 

Antwoord op eerst beleid zonneparken, dan pas aanvragen beoordelen 

van de fractie CDA. 

 

Wijchen,  

 

Geachte leden van de raad, 

 

Kernboodschap 

Zonnevelden zijn met name de afgelopen jaren exponentieel gegroeid en 

daarmee is de noodzaak voor beleid en een afwegingskader voor zonnevelden 

urgent geworden. Het Wijchens beleid voor zonnevelden wordt in het najaar ter 

vaststelling aan de gemeenteraad aangeboden en tot die tijd worden initiatieven 

voor zonnevelden aangehouden met uitzondering van zonnepark Hernen.  

 

Antwoord van het college 

In navolgende tekst beantwoorden wij de gestelde vragen. 

 

1. Wanneer is het beleid en vlekkenkaart voor zonnevelden volgens 

het Wijchense energieplan gereed? 

Momenteel wordt door Bureau Waalbrug aan de ontwikkeling van een concept-

zonnevisie gewerkt, waarin het beleid wordt vastgelegd en een vlekkenkaart zal 

komen. Vóór de zomer zal deze in het college van B&W worden besproken en 

daarna ter bespreking en vaststelling aan de raad in het najaar  aangeboden. 

 

2. In hoeverre heeft de gemeente getoetst of het behalen van de 

energiedoelen met zonnevelden op andere locaties (zoals daken of niet-

agrarische gronden) kan worden gerealiseerd? 

In 2017 is door Royal Haskoning globaal berekend dat zonnepanelen op grond in 

het buitengebied noodzakelijk zijn om de doelen te halen omdat niet alle daken 

op woningen en bedrijven geschikt zijn voor zonnepanelen. Grote bedrijfsdaken 

worden wel in het beleid meegenomen. 

 

3. Heeft het college kennis genomen van het fenomeen ‘Zonneladder’ 

die door meerdere overheden wordt toegepast? 

Het college heeft kennis genomen van de ‘zonneladder’ maar er is gekozen voor 

de ‘zonnewijzer’ onder andere omdat de opgave in de energietransitie groot is en 

er met zonne-energie op daken te weinig duurzame energie wordt opgewekt. In 

het energieplan “Samen naar een duurzaam Wijchen” zijn om die reden ambities 

en nieuw beleid geformuleerd voor het opwekken van duurzame energie met 

zonnepanelen en hebben we in een aantal projecten het opwekken van 

duurzame energie verpakt volgens de ‘zonnewijzer’. Om onze doelen voor deze 

periode van 5 jaar te realiseren werken we gelijktijdig aan: zonnepanelen op 

bedrijfsdaken, duurzaamheidsleningen voor particulieren en (sport)verenigingen 

ook bestemd voor zonnepanelen op daken en de grond, grondgebonden 

zonneparken (minimaal 30 ha) en het verduurzamen van gemeentelijk vastgoed 

onder andere met zonnepanelen.  
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4. Is het college het met CDA Wijchen eens dat er eerst beleid over 

zonneparken voor de gehele gemeente Wijchen moet worden 

vastgesteld, waaraan vervolgens de aanvraag voor het Zonnepark 

Hernen getoetst kan worden? 

Het college is het niet met het CDA Wijchen eens. Het college heeft dit 

zonnepark als pilot bestempeld omdat het één van de eerste omvangrijke 

zonnevelden is en wij als gemeente ervaring willen opdoen. Nieuwe of recente 

initiatieven worden aangehouden maar de ontwikkeling van zonnepark Hernen 

stamt nog van voor de vaststelling van het energieplan ‘Samen naar een 

duurzaam Wijchen’. Verder zijn er geen indicaties dat het initiatief Zonnepark 

Hernen strijdig zal zijn met het zonneparkenbeleid. 

 

5. Zijn er bij het college andere (potentiële) aanvragen voor 

zonneparken op agrarische grond in de gemeente Wijchen bekend? Zo 

ja, om hoeveel (potentiële) aanvragen gaat dit en om welke locaties? 

Er zijn nog meer initiatieven voor zonneparken op agrarische grond in Wijchen. 

Omdat deze initiatieven nog in de verkennende fase verkeren en geen aanvraag 

hebben ingediend, kunnen we geen openheid geven ten aanzien van de locaties 

noch het aantal en omvang.  

 

6. Hoe informeert de gemeente inwoners hierover? 

Vanuit de gemeente wordt niet gecommuniceerd over initiatieven in verband met 

privacy. Pas als een initiatief een aanvraag indient maakt de gemeente dit 

bekend via de geijkte kanalen en wijst zij inwoners op de mogelijkheden voor 

inspraak.  

 

7. Hoe gaat het college om met toetsen van nieuwe aanvragen voor 

zonneparken in Wijchen nu er geen beleid is vastgesteld? 

Initiatiefnemers voor nieuwe zonnevelden wordt verteld dat ze aanvragen 

moeten aanhouden totdat het beleid is vastgesteld in de raad. 

 

8. Hoe kan het dat in 2014 al door de gemeenteraad is besloten dat 

Wijchen in 2040 energieneutraal wil zijn, maar dat anno 2019 nog 

steeds geen beleid voor zonneparken door het college aan de raad is 

aangeboden? 

Zonnevelden waren in 2014 en de jaren daarna nog maar sporadisch in 

ontwikkeling in Nederland en daarmee was er nog weinig noodzaak om beleid 

hierop te ontwikkelen. Recente jaren is de ontwikkeling en realisatie van 

zonnevelden in een stroomversnelling gekomen, zo blijkt. Om die reden is als 

voortvloeisel uit de routekaart voor een energieneutraal Wijchen uit 2016 en het 

coalitieakkoord 2018-2022, in het eerder genoemde energieplan “Samen naar 

een duurzaam Wijchen” een ambitie opgenomen om de realisatie van tenminste 

30 hectare aan zonnevelden te stimuleren en in 2019 beleid te laten vaststellen 

voor grootschalige projecten met zonnepanelen.  

 

Burgemeester en wethouders van Wijchen, 

De secretaris, De burgemeester, 

 

 


